
 
Protokół nr XLV/2018 

XLV Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 15 stycznia 2018 r., w godz. 10
00

 – 11
00

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie, po powitaniu radnych, oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 

Sesji uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 17 radnych, 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał (listy obecności 

stanowią załącznik nr 1, 2 i 3 do protokołu). Poinformował, że dzisiejszą Sesję zwołał na 

wniosek Zarządu Powiatu. Następnie odczytał zaproponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) powierzenia Gminie Karlino realizacji zadania publicznego z zakresu bieżącego – 

letniego i zimowego utrzymania ulic powiatowych w granicach administracyjnych 

Gminy Karlino, 

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu i zakresu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu 

Powiatu Białogardzkiego dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół 

publicznych i placówek niepublicznych, 

c) uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 2018, 

d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 

2025.  

3. Zamknięcie Sesji. 
 

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektami uchwał 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a)  powierzenia Gminie Karlino realizacji zadania publicznego z zakresu bieżącego – 

letniego i zimowego utrzymania ulic powiatowych w granicach administracyjnych 

Gminy Karlino, co przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie powierzenia Gminie Karlino realizacji zadania publicznego z zakresu bieżącego – 

letniego i zimowego utrzymania ulic powiatowych w granicach administracyjnych Gminy 

Karlino. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy 

Żuk 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła Uchwałę Nr XLV/212/2018 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie powierzenia Gminie Karlino realizacji zadania 

publicznego z zakresu bieżącego – letniego i zimowego utrzymania ulic powiatowych w 

granicach administracyjnych Gminy Karlino, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 

5 niniejszego protokołu. 

 

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu 

Białogardzkiego dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych i 

placówek niepublicznych, co przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 
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Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu 

Białogardzkiego dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych i placówek 

niepublicznych. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, 

Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Jan Połuboczko, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, 

Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Anna Kodź, Adam Kołacki, Beata Pawlik, Rajmund Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła Uchwałę Nr XLV/213/2018 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz 

trybu i zakresu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania 

dotacji udzielanych z budżetu Powiatu Białogardzkiego dla niepublicznych szkół o 

uprawnieniach szkół publicznych i placówek niepublicznych, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 7 niniejszego protokołu. 

 

 

c) uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 2018, co przedstawia załącznik 

nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła przypomniał, że na poprzednim 

posiedzeniu Sesji Rady Powiatu radni zostali zapoznani zarówno z projektem budżetu 

Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w tym 

zakresie oraz opinią Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Następnie oddał głos Staroście 

Białogardzkiemu Tomaszowi Hynda. 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że w związku z tym, że od dnia 

złożenia projektu budżetu do dnia dzisiejszego nastąpiły zdarzenia mające wpływ na budżet 

powiatu, Zarząd Powiatu nie może wykazywać bezczynności co do planu finansowego 

powiatu na rok 2018 dlatego też pod obrady dzisiejszej sesji projekt uchwały budżetowej 

został radnym przedstawiony ponownie wraz z autopoprawką. Ponadto na posiedzeniach 

stałych komisji pojawiły się wnioski dotyczące projektu budżetu na 2018 rok. Zarząd Powiatu 

na posiedzeniu w dniu 12 stycznia 2018 roku przeanalizował zgłoszone wnioski i postanowił 

zgłosić autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Białogardzkiego na rok 2018, która częściowo uwzględnia zgłoszone wnioski. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu proponuje przeniesienie środków w wysokości 196.537 zł 

zapisanych w projekcie budżetu w rozdziale 75095 paragraf 4430 w następujący sposób: 

115.000 zł na przebudowę skrzyżowania ulic Koszalińskiej i Wojska Polskiego w Karlinie, a 

pozostałe środki w wysokości 81.537 zł przeznaczyć na remont dróg powiatowych.  
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Następnie poprosił o udzielenie głosu Pani Skarbnik, która szczegółowo omówiła treść w/w 

autopoprawki. Treść autopoprawki wraz z zaktualizowanym projektem uchwały Rady 

Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 2018, co stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Radna – Beata Pawlik zgłosiła wniosek formalny o ogłoszenie piętnastominutowej przerwy 

w obradach sesji, aby radni z Klubu Platformy Obywatelskiej mogli zapoznać się z 

autopoprawką Zarządu Powiatu do projektu budżetu na 2018 rok i wypracować swoje 

stanowisko w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zgłoszony wniosek poddał pod 

głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, 

Anna Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan 

Połuboczko, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-

Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zgłoszony wniosek.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w obradach XLV Sesji 

Rady Powiatu w Białogardzie. Przerwa trwała od godziny 10
20

 do godziny 10
35

.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła po wznowieniu obrad udzielił głosu 

radnemu Janowi Połuboczko. 

Radny – Jan Połuboczko oświadczył, że jego zdaniem budżet powiatu w dalszym ciągu jest 

nie do przyjęcia. Jednym z argumentów jest fakt, że Zarząd Powiatu nie przychylił się do 

wniosku Komisji Oświaty i Kultury, aby przeznaczyć 20.000 zł na zajęcia na basenie dla 

dzieci z Zespołu Szkół Specjalnych w Białogardzie. Radny stwierdził, że jego zdaniem środki 

te są wystarczające, aby pokryć koszty w tym roku szkolnym. Dodał, że należałoby 

sprawdzić, ale prawdopodobnie opiekunowie dzieci niepełnosprawnych wchodzą na basen za 

darmo. Odnosząc się do projektu budżetu przypomniał, że nie został on przyjęty na ostatnim 

posiedzeniu sesji nie dlatego, że był źle skonstruowany tylko dlatego, że dziewięciu radnych 

pokazało niechęć do Starosty Białogardzkiego. Poinformował, że ma przygotowany wniosek 

o odwołanie  Starosty Białogardzkiego podpisany przez dwóch radnych. Pozostali radni 

opozycyjni nie podpisali tego wniosku. Zdaniem radnego jest to błąd, ponieważ jest okazja 

pokazać, że radnych nie można lekceważyć. Podsumowując oświadczył, że w dniu 

dzisiejszym będzie głosował przeciw budżetowi.   

Radna – Beata Pawlik oświadczyła, że Klub Radnych Platformy Obywatelskiej podjął 

decyzję o uchwaleniu budżetu powiatu na 2018 rok. Odnosząc się do wniosku dotyczącego 

zabezpieczenia 20.000 zł na zajęcia na basenie dla dzieci z  ZSS w Białogardzie stwierdziła, 

że zdaniem klubu środki na ten cel powinny się znaleźć w budżecie np. z nadwyżki za 2017 

rok. Rodzice tych dzieci są bardzo zainteresowani tymi zajęciami. Zaproponowała, żeby 

zawrzeć porozumienie z Białogardzkim Ośrodkiem Sportu i Rekreacji mające na celu 
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zwolnienie opiekunów dzieci niepełnosprawnych z opłat za wejście na basen. Ponadto rodzice 

dzieci niepełnosprawnych deklarują partycypację w kosztach. Odnosząc się do wystąpienia 

radnego Jana Połuboczko stwierdziła, że klub nie widzi obecnie konieczności odwoływania 

Pana Tomasza Hynda z funkcji Starosty Białogardzkiego. Przypomniała, że do wyborów 

pozostało dziesięć miesięcy. Dodała, że półtora roku temu padł wniosek o odwołanie starosty, 

ale nie uzyskał większości.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odniósł się do wniosku dotyczącego 

zabezpieczenia w budżecie kwoty 20.000 zł na zajęcia na basenie dla dzieci z ZSS w 

Białogardzie. Stwierdził, że Zarząd Powiatu miał za mało czasu, aby dokładnie 

przeanalizować ten temat. Oświadczył, że dyrektor szkoły podniesie ten temat na spotkaniu 

Rady Rodziców. Zadeklarował, że Zarząd Powiatu powróci do tego tematu.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że nie może wypowiedzi radnego Jana Połuboczko 

pozostawić bez komentarza. Stwierdził, że dotychczasowa praca Starosty Białogardzkiego i 

całego Zarządu Powiatu podsumowana będzie przez mieszkańców podczas wyborów 

samorządowych. Przypomniał, że radni opozycyjni próbowali odwołać Starostę jednak 

wniosek ten nie uzyskał akceptacji. Oświadczył, że nadal uważa, że starosta powinien być 

odwołany, ale nie ma to znaczenia, ponieważ nie ma zgody większości.  

Radny – Jan Połuboczko odnosząc się do wypowiedzi radnego Adama Kołackiego 

stwierdził, że sam sobie przeczy, ponieważ  z jednej strony chce zmiany, a z drugiej strony 

nie chce się podpisać pod wnioskiem w sprawie odwołania starosty. Oświadczył, że jego 

zdaniem zwoływanie sesji nadzwyczajnych i punktowanie starosty jest lansowaniem się przed 

nadchodzącymi wyborami. Radny stwierdził, że odnosi wrażenie, że opozycja nie ma 

pomysłu na dalsze prowadzenie powiatu.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że pozostawi wypowiedź radnego bez komentarza.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 2018 wraz autopoprawką.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, 

Anna Kodź, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Andrzej Siwek, Bogusław 

Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

PRZECIW (1) 

Jan Połuboczko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Adam Kołacki, Rajmund Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła Uchwałę Nr XLV/214/2018 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego 

na rok 2018, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 10 niniejszego protokołu. 

 

Radny – Jan Połuboczko zwrócił uwagę Przewodniczącemu Rady Powiatu, że nie było 

opinii komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Białogardzkiego na rok 2018. 
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Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poprosił radcę prawnego o stanowisko w 

tej sprawie. 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak przypomniała, że w dniu dzisiejszym radni głosowali 

projekt uchwały budżetowej wraz z autopoprawką, która była dzisiaj zgłoszona, dlatego też 

opinie komisji nie miały tutaj charakteru wiążącego.  

 

d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 

2025, co przedstawia załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła udzielił głosu  Staroście Białogardzkiemu 

Tomaszowi Hynda. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2018 – 2025. Następnie poprosił Panią Skarbnik o szczegółowe 

omówienie w/w dokumentu. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z autopoprawką – załącznik nr 12 

do protokołu.  

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 

2025 wraz z autopoprawką. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, 

Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

PRZECIW (1) 

Jan Połuboczko 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Adam Kołacki, Rajmund Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła Uchwałę Nr XLV/215/2018 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 

13 niniejszego protokołu. 
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Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że porządek Sesji został  

wyczerpany i zamknął XLV Nadzwyczajną Sesję  Rady  Powiatu  w  Białogardzie.  

 
Protokołowała: 

Anna Kaleja  

 


